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V souvislosti s aktuální situací ohledně možného šíření 
virového onemocnění slintavky a kulhavky prosíme ve-

řejnost, chovatele a zemědělce o velkou opatrnost. 
Slintavka a kulhavka nepředstavuje sice riziko pro lidské 

zdraví, ale jeho šíření může mít závažné až devastující účinky 
na chovy hospodářských zvířat, především skot, prasata, 
ovce a kozy, a tím způsobit značné ekonomické škody, což 
se může dotknout nás všech. 

Souhrnné a aktuální informace k nákaze nalez-
nete například na webu ministerstva zemědělství 
https://1url.cz/@MZE-KuSl25 nebo  na webu státní vete-
rinární správy https://1url.cz/@SVS-KuSl-25.
 
 Mgr. Pavel Buzek, starosta obce 

Varování před virovou nákazou

KRIZOVÁ LINKA

pro chovatele

257 896 335

PO-PÁ  6:30 - 18:00

Slintavka a kulhavka (SLAK)

Slintavka a kulhavka (SLAK) je vysoce nakažlivé virové onemocnění 
sudokopytníků. Vnímavá zvířata ke SLAK jsou skot, prasata, ovce, 
kozy, velbloudovití a volně žijící druhy zvířat – prase divoké, 
jelenovití. Hlavním hostitelem je obvykle skot. 

Hlavními příznaky jsou horečka, změny v dutině ústní, na mulci a na 
jazyku (eroze), zvýšený slinotok u zvířat, změny na vemeni a změny 
na paznehtech.

Nákaza není přenosná na člověka.

Nákaza se velice snadno přenáší jak kontaktem mezi zvířaty, tak 
nepřímo – prostřednictvím kontaminovaných pracovních pomůcek, 
vozidel, obuvi a oblečení.

Možnosti přenosu nákazy

• Přímý kontakt mezi infikovanými a vnímavými zvířaty, zejména 
vdechováním infekčních částic z prostředí.

• Přímý kontakt vnímavých zvířat s infikovanou obuví, oblečením, 
vozidly atd.

• Konzumace (především prasaty) tepelně neošetřených 
kontaminovaných masných výrobků (krmení kuchyňských 
zbytků).

• Požití kontaminovaného mléka (telaty).
• Inseminace kontaminovaným spermatem.
• Možnost šíření na velké vzdálenosti vzduchem.

Pro ochranu vlastního chovu je třeba dodržovat zvýšená pravidla 
osobní hygieny, používat pracovní oděv a obuv výhradně ve 
vlastním chovu a nenavštěvovat jiné chovy s vnímavými druhy 
zvířat. Je vhodné omezit vstup cizích osob a vozidel do prostor, 
kde jsou chována zvířata. 

Více informací 
naleznete na 
webu SVS

Očkování psů proti vzteklině  
v Dolní Lutyni

Jako každý rok, i letos bude veterinární lékař doc. MVDr. 
Ivo Šimoník, CSc. z veterinární ordinace v Ostravě-

-Michálkovicích provádět hromadné očkování zdravých 
psů proti vzteklině. Očkování proti vzteklině je preven-
tivním opatřením proti šíření nákazy zvířat.

Hromadné očkování psů starších 3 měsíců se koná 
v úterý 13. května. Z bezpečnostních důvodů doporuču-
jeme, aby se na očkování dostavila osoba starší 15 let se 
psem opatřeným náhubkem. U očkování je třeba předložit 
očkovací průkaz. V případě, že pes nemá vystaven očko-
vací průkaz, je možné po dohodě s veterinárním lékařem 

vystavit nový. Vakcinace se provádí na náklady majitele 
zvířete. Za očkování bude vybírán poplatek ve výši 
150 korun. Na vyžádání může být provedeno očkování 
i proti ostatním nemocem psů (nutno se předem telefo-
nicky domluvit s veterinářem – tel. 596 231 040). 

Pokud majitel psa nevyužije této hromadné akce, má 
možnost nechat si naočkovat zvíře u kteréhokoliv veteri-
nárního lékaře.  (red)

Očkování se provádí v úterý 13. 5. 2025 
na těchto stanovištích:
08:30 –  
– 09:30

prostranství před kulturním domem  
ve středu obce

10:00 –  
– 10:30 hřiště u ZŠ na Zbytkách

11:00 –  
– 12:00 nádvoří u č. p 77, ul. Bezručova (Nerad)

13:00 –  
–14:00 vedle restaurace U Natta (Věřňovice)

14:30 –  
–16:00 

prostranství před kulturním domem  
ve středu obce
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HLEDÁME DOBOVÉ FOTOGRAFIE
Pokud vlastníte dobové fotografie „na kartonu“ spo-
jené s naší obcí a okolím (kabinetky, rodinné, svatební, 
z prvního svatého přijímání, hasičské, vojenské aj.), prosíme 
o zapůjčení na danou výstavu. Fotografie lze předat osob-
ně M. Balcarkovi v sobotu 17. května od 14 do 15 a od 18:30 
do 20 hodin v Domě PZKO Věřňovice nebo zaslat na e-mail 
marcelbalcarek@seznam.cz. Děkujeme. (mb)

Zvýšit bezpečnost. Právě proto vznikl nový přechod 
pro chodce poblíž mateřské školy v Rychvaldské 

ulici. Sloužit bude především pro žáky přilehlé základní 
školy, kteří tak získali bezpečnější cestu do školy i zpět  
domů.

Podle starosty obce Pavla Buzka nebyla realizace no-
vého přechodu jednoduchou záležitostí. „Zajistit nový 
přechod na ulici Rychvaldské nebylo jednoduché, ale 
nakonec se vše podařilo. Bezpečnost dětí je pro nás 
prioritou, a proto jsme vyvinuli maximální úsilí, aby zde 
mohl nový přechod vzniknout,“ uvedl starosta.

Nově vyznačený přechod přispěje k lepší ochraně 
chodců v této frekventované části obce. Místní obyvatelé 
změnu vítají a věří, že nový přechod pomůže ke zvýšení 
bezpečnosti zejména pro nejmladší účastníky silničního 
provozu.

  Daniel Šeliga, úsek dopravy
Jednapadesát usměvavých dětí plných očekávání přišlo 

ve čtvrtek 3. dubna v doprovodu rodičů k zápisu do 
1. třídy. Setkání se neslo v duchu „kouzelné školy skřítka 
Školníčka“, který se ocitl v nesnázích – jeho školní úkoly se 
rozsypaly a potřeboval pomoc budoucích školáků, aby vše 
dali do pořádku a škola mohla znovu otevřít své dveře pro 
nové žáčky.

Na cestě kouzelnou stezkou je provázel i skřítek Pomoc-
níček. Děti plnily šest zábavných úkolů a za každý úspěch 
získaly zlatý dukátek. Během stezky se ponořily do kouzel-
ného světa plného lesního života: pomáhaly veverce počí-
tat oříšky a navlékat oříškové korále, opravovaly most přes 
řeku, pomohly skřítkovi s pohádkou O veliké řepě, skládaly 
kouzelný kód z geometrických tvarů, aby otevřely bránu 
do školy. Poslední úkol je čekal přímo v lavicích – nakreslit 
skřítka.

Všechny úkoly byly splněny a dětem se podařilo školní 
svět opět uvést do pořádku. Dobrodružství tak zakončily 
symbolickým zazvoněním, které připomíná začátek školní 
docházky.  Lucie Trachová, učitelka ZŠ

Nový přechod pro chodce 
zvýší bezpečnost dětí

Proběhl zápis do 1. třídy
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Žáci představili země Evropské unie
Ve čtvrtek 27. března si žáci 8. roč-

níku vyzkoušeli netradiční způsob 
výuky se spoustou zábavy, vědo-
mostních i sportovních klání, a dokon-
ce i s ochutnávkou netradičních jídel.

Ale rozhodně to nebylo zadarmo. 
Tomuto dni předcházelo množství 
práce, učení se, vyhledávání informací 
a vzájemné komunikace ve skupi-
nách vytvořených žáky. Následně si 
s dvouměsíčním předstihem vyloso-
vali „stát“ – členskou zemi Evropské 
unie.

Zhotovit kvalitní prezentaci nebylo 
jednoduché. Mnozí členové skupin na 
ní pracovali v hodinách informatiky 
i doma. Ostatní žáci zase přispěli ji-
nak – bylo nutné vyrobit vlajku dané 

země, vyhledat pokrmy, které se zde 
tradičně připravují a společně se do-
mluvit na oblečení v barvách státu. 
Nelehkým úkolem pak bylo nacvičit 
zpěv české verze hymny EU, a to 
v hodinách hudební i občanské vý-
chovy. S blížícím se Dnem EU vrcholily 
přípravy, dokončovaly se prezentace, 
nakupovaly se potraviny na výrobu 
jídel.

Vše bylo nachytáno a projektový 
Den EU mohl začít. Postupně jsme 
přivítali celkem devět členských zemí. 
Společný zpěv hymny EU za dopro-
vodu trumpety představoval nád-
herné zahájení celé akce. Následně 
se hodnotila vlajka a oblečení podle 
příslušných barev státu. Nejvíce bodů 
mohly „státy“ získat ve vědomostních 
soutěžích – Riskuj a Kvízu. Stejně tak 
i za prezentaci daného státu. Zde se 
hodnotila věcnost, plynulost, přednes 
nebo také grafická podoba. Obrovský, 
snad i největší úspěch měla ochutnáv-
ka tradičních jídel – sladkých, slaných, 
smažených i vařených… Fotografie 
dobrot hovoří za vše. Ke konečnému 
pořadí států přispělo také sportovní 
klání v korfbalu.

Na stupních vítězů by si zasloužili 
být všichni. Někteří zabodovali v pre-
zentaci, jiní svými vědomostmi, další 
se předvedli fantastickým jídlem či 
sportovními výsledky. Po součtu bodů 
ve všech hodnocených disciplínách si 
nejlépe vedlo Španělsko, za nimi hned 
pak Belgie. Jako třetí v pořadí se umís-
tila Francie. 

Velký dík za přípravu a realizaci pa-
tří kolektivu učitelů. Velkou pochvalu 
si ale zaslouží všichni zúčastnění žáci, 
kteří přispěli k tomuto krásnému a ur-
čitě i přínosnému projektovému dni. 

  
 Lenka Trembošová, 
 učitelka zeměpisu 

V uplynulých dnech se naši předškoláci z mateřské školy 
Komenského 1009 vydali na vzrušující návštěvu první tří-

dy základní školy. Celé dopoledne bylo plné zábavy, poznává-
ní a nových zážitků, které v dětech zanechaly nadšení a chuť 
učit se nové věci. Paní učitelka první třídy Lucie Trachová je 
přivítala s úsměvem a vlídností, čímž hned rozptýlila případné 
obavy budoucích školáků. Připravila pro ně pestrý program, 
během kterého si mohli vyzkoušet různé školní předměty – 
češtinu, matematiku, prvouku, hudební výchovu, objevovali 
svět kolem sebe, a dokonce se naučili několik anglických 
slovíček. Na závěr starší děti rozdaly našim předškolákům 
dáreček v podobě náramku s čtyřlístkem pro štěstí. 

 Jolana Figurová, Daniela Bártová,
  MŠ Komenského 1009

Budoucí školáci na návštěvě  
v první třídě

Veselý smích a zpěv dětí se nesl vesnicí, když se před-
školáci vydali k Farskému rybníku, aby se rozloučili se 

zimou a přivítali jaro. V rukou nesli Moranu. Letošní vynášení 
Morany bylo ale přece jen něčím zvláštní. Namísto tradiční 
figuríny zcela ze slámy vytvořily děti Moranu ze suchého pe-
čiva. Chtěli jsme spojit tradici s přírodou a umožnit, aby si na 
Moraně pochutnali i vodní ptáci a ryby. Po cestě k rybníku 
děti zpívaly lidové písně a volali tradiční říkanku: „Zimo, zimo, 
táhni pryč, nebo na tě vezmu bič!“ U Farského rybníka jsme 
pak položili Moranu na hladinu. Vítr ji pomalu unášel, zatímco 
kachny zvědavě připlouvaly blíž a ochutnávaly chleba. Děti 
nadšeně sledovaly, jak se zima loučí a jaro přebírá svou vládu.

 
 Jolana Figurová, MŠ Komenského 1009 

Děti z mateřské školy  
přivítaly jaro 
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Nová místní pěvecká hvězda:  
Marie Anna Ondrášková 
Hned na dvou pěveckých soutěžích se v posledních 

dnech skvěle prezentovaly malé zpěvačky z naší obce. 
Na finálovém galavečeru pěvecké soutěže s názvem 
Bohumínská pěvecká star, konaném ve středu 5. března 
v Bohumíně, se v I. kategorii (6 až 9 let) s písní Až jednou 
budu velká blýskla Marie Anna Ondrášková, která získala 
zvláštní cenu poroty. 

Jako další se v II. kategorii (10 až 12 let) představila Anna 
Ptošková s velmi emotivní písní s názvem Buďme si blíž. 
V nabité kategorii se však na stupně vítězů neprobojovala. 

Zpěváček 2025
Stejně úspěšně si naše reprezentantky vedly i v regionál-
ním kole pěvecké soutěže ve zpěvu lidových písní za do-
provodu cimbálové muziky s názvem Zpěváček ze Slezska 
2025. To se konalo 2. dubna v Městském kulturním domě 
Karviná. 

V II. kategorii Dolní Lutyni reprezentovala Marie Anna 
Ondrášková, která si zazpívala písně Za Jabłunkovym 
šedym mil a Za našimi łokny zahrádečka. Maruška svým 
okouzlujícím výkonem zcela nadchla odbornou porotu 
a získala 1. místo. Její podání těšínských lidových písní za-
ujalo především výrazovým projevem a muzikálním citem. 

Ve IV. kategorii soutěžila Tereza Sedláčková, která si 
zazpívala písně Za stodołami zakvitnyła rež a Staro baba 
dycki dudle. Terezka se v obrovské konkurenci těch nej-
lepších z celého regionu na stupně vítězů neprobojovala, 
i přesto si její vystoupení zaslouží velikou pochvalu.

 
 Mgr. Kateřina Jarošová

V dílnu plnou šikovných rukou, 
dobré nálady a přírodního 

materiálu se v sobotu 22. března 
proměnilo zázemí knihovny. Ko-
nalo se tam tvoření košíků z pe-
digu – akce, která nabídla účast-
níkům možnost naučit se tradiční 
řemeslo a zároveň si odpočinout 
od každodenního shonu. Pod 
vedením zkušené lektorky, paní 
Kantorové, si účastníci mohli 
vyzkoušet základní techniky pletení z pedigu, přírodního 
materiálu získávaného z ratanu. Z jednoduchých prutů tak 
postupně vznikaly krásné a praktické košíky, které si každý 
odnesl domů. Vzhledem k pozitivním ohlasům plánujeme 
další podobnou akci, a to tvoření tácu nebo košíku z pedigu 
10. května v 9 hodin. Rezervujte si svá místa na e-mai-
lu osvetovabeseda@dolnilutyne.org nebo na telefonu  
734 788 717. 

(red)

Zkuste pedig, je to zábava 

Szkoły PodstawowejSzkoły Podstawowej

z Polskim Językiem Nauczania w Lutyni Dolnejz Polskim Językiem Nauczania w Lutyni Dolnej

ZAPROSZENIEZAPROSZENIE
Serdecznie zapraszamy na uroczystość

110-lecia110-lecia

17 maja 202517 maja 2025
Program uroczystości:

Jubileuszowe spotkanie
w Domu Kultury w Lutyni Dolnej:

16:00 program artystyczny uczniów szkoły oraz
wychowanków przedszkola pt. “Cztery pory roku”
18:00 spotkanie towarzyskie absolwentów szkoły

Wydarzenia towarzyszące 17 maja 2025:
Dzień Otwartych Drzwi w budynku szkoły
przy ul. Koperníkovej 652 w Lutyni Dolnej

13:30-15:30

14:00 gala ogłoszenia wyników Konkursu Literackiego
         im. Haliny Kowalczyk

wystawa obrazów uczniów i absolwentów szkoły
zwiedzanie szkoły, prezentacja działalności szkoły
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GIGAFACTORY námluvy aneb  
svatba z rozumu?

„GIGAFACTORY NEBUDE“
Je úterý 18. 3. 2025. Do Bohumína přijíždí Andrej Babiš. 

Na setkání s občany v kinosále K3 zazní z úst občana Dolní 
Lutyně dotaz, zda v případě úspěchu ve volbách může pan 
Babiš slíbit, že s okamžitou platností zastaví megaloman-
ský projekt GIGAFACTORY v katastru D. Lutyně, kdy je 
v plánu vybudovat na úrodné, zemědělské půdě obrovský 
průmyslový kolos. Babiš jasně a stručně odpovídá, že ten-
to projekt určitě nebude realizován. „Evropa se probudi-
la, kdo by tady stavěl gigafactory? To jsou chiméry. Nic 
takového nepodporujeme,“ doplnil Babiš.

Následně si slovo bere hejtman MS kraje Josef Bělica, 
který k tomuto projektu hovoří ve stejném duchu jako An-
drej Babiš. „Na toto téma jsem se vyjadřoval několikrát. 
Na setkání s občany Dolní Lutyně jsem dokonce osobně 
byl. Po nástupu do funkce hejtmana jsem s hrůzou zjis-
til, že nemáme pro investory připravený jediný brown-
field, a to tady máme dost pohornické krajiny, kterou 
je třeba revitalizovat. Vše se dělá ex post. A z trans-
formačních fondů nyní budou finance na jejich přípra-
vu. Např. oblast Barboru v Karviné chceme rozšířit na 
zhruba 200 hektarů, aby se tam lokalizovali možní in-
vestoři. Nemělo by se také zapomínat na to, že stát už 
jednou jasně deklaroval, že v lokalitě Dolní Lutyně se 
už nikdy nic stavět nebude. Jsem bytostně přesvědčen, 
že tato investice se nikdy nenaplní,“ uklidňuje občany 
Bělica. Čas ukáže, jestli říkali pravdu...

„VŠECHNY STUDIE PROVEDITELNOSTI 
UKÁZALY, ŽE ČTYŘFÁZOVÁ VÝROBA 
BATERIÍ JE REALIZOVATELNÁ“

Neuběhne ani týden. Na Obecním úřadě v Dolní Luty-
ni probíhá setkání s občany a zástupci státu. Přítomen je 
současný ministr průmyslu a obchodu Lukáš Vlček, dále 
ředitel agentury CzechInvest a zástupci Státní investiční 
rozvojové společnosti (dále jen SIRS). Cílem je seznámení 
s aktuálním stavem projektu a jeho koncepcí. Ministr Vlček 
v úvodním představení potvrdí, že je zastáncem projektu, 
vznik GIGA průmyslové zóny si přeje a plně ji podporuje, 
neboť se jedná o investici národního až nadnárodního 
významu. K naší smůle dodává, že Dolní Lutyně je jedi-
nou možnou realizovatelnou lokalitou v rámci celé České 
republiky, neboť veškerá potřebná infrastruktura je ve 
vzdálenosti „coby kamenem dohodil“.

Ministr zdůrazňuje, že základem všeho je solidní part-
nerská komunikace, v rámci které musí umět stát i kraj 
reagovat na podněty občanů a jejich připomínky. Rozumí 
nám a předává slovo Davidu Petrovi ze SIRSu, který se-
znamuje s aktuálním stavem.  Prezentované slajdy uka-
zují, že projekt o rozloze 400 fotbalových hřišť, úsměvně 
označovaný jako PARK, se momentálně nachází ve fázi 
pokračujících jednání s investorem, avšak s ohledem na 
vývoj trhu s elektromobilitou se schvalovací proces o něco 
málo oddálí. „Je kompletně dokončena předprojektová 
příprava, všechny studie proveditelnosti ukázaly, že 
čtyřfázová výroba baterií je realizovatelná a v blízké 
době pak bude následovat setkání s širokou veřejností 
v rámci tzv. workshopů výsledků předprojektové pří-
pravy,“ sděluje Petr.

TECHNICKÁ ŘEŠENÍ JAKO KOMPENZACE
Doslova zlidovělo slovo kompenzace. Skloňováno je ve 

všech pádech. Jako kompenzace se tváří např. odvodňova-
cí kanály, které vše zachrání a vyřeší. Kompenzovatelný je 
mimo jiné stav živočichů v dané oblasti. Většina z nich se 
totiž dle provedených studií vyskytuje mimo zájmová úze-
mí, přes gigafactory pouze migruje. Jako relativně jedno-
duchá se jeví kompenzační opatření pro stoletou vodu. I tu 
umí vyřešit. Sjezd z dálnice? Ten chce jen drobné úpravy. 
Výše finančních kompenzací pro obyvatele? Na takovou 
otázku zatím nikdo z představených nedokáže odpovědět.  

A nyní řeč čísel. Dojezdová vzdálenost do práce? Do 30 
minut pro 130 tisíc relevantních zaměstnanců. Mzdy? 50 % 
nad průměrem mezd v kraji! Kupní síla regionu? +42,2 mld. Kč. 
Co gastarbajtři z blízkého Polska? Nehrozí, mzdy v soused-
ním Polsku jsou nadprůměrné a nepředpokládá se motivace 

Zatímco v jihočeských Hošticích žila svého času celá vesnice tím, koho že si ta Blažena vlastně 
bere, v naší malebné vesničce jménem Dolní Lutyně už rok řešíme méně bohulibé „námluvy“.  
Na rozdíl od Troškovy oblíbené trilogie toto není komedie, ale tvrdá realita, přesněji řečeno 
dokument bez špetky humoru, zato s notnou dávkou sci-fi prvků a nepředvídatelným dějem. 
Jmenuje se GIGAFACTORY. Posuďte sami. 
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Poláků jít pracovat do přeshraničí. Kdy začneme? 2028 pří-
prava infrastruktury. První fáze výroby nejspíše v roce 2030.

VĚCNÁ DISKUZE POUKAZUJÍCÍ NA RŮZNÉ  
NEDOSTATKY A NESROVNALOSTI

Na řadu přichází diskuze. O slovo se hlásí Petr Trlifaj, 
který zpracoval podrobnou studii upozorňující na pod-
statné nesrovnalosti a nedostatky. Poukazuje např. na 
nedodržení závazné metodiky pro vypracování studií, 
deklarované státem, či na skutečnost, že uhlíková stopa 
bude obrovská, s ohledem na množství spotřebovaného 
plynu. Připočteme-li to, že jsme nejznečištěnější obcí v ČR 
a třetí v EU, představuje tento fakt zásadní zdravotní ri-
ziko do budoucna. Odpovědí pana ministra je, že z jádra 
nebo obnovitelných zdrojů to zatím neumíme a bez plynu 
se zkrátka zatím neobejdeme. Pan Očko prozrazuje, že se 
nebude jednat o chemickou část výroby autobaterií do 
elektromobilů, ale o finální, tedy kompletační fázi. Techno-
logické postupy výroby známy nejsou a není běžné o nich 
v této fázi s investorem diskutovat.

Lidé v publiku jsou aktivní. Dotazy chrlí nepřetržitě. Vy-
jadřují např. obavu o reálnost studie vlivu stavby na spodní 
vodu, která musí být dopracována. Další paní uvádí příklad 
gigafactory v Maďarsku, kde je vnímání ekonomického 
přínosu továrny Samsungu SDI spíše rozporuplné. Občany 

dále zajímá, jaké záruky dává stát, že investor v krátké 
době z různých důvodů neodejde. Otevírá se rovněž téma 
podzimních voleb a případného předání vlády opozici, kte-
rá, jak je zmíněno v úvodu článku, hovoří diametrálně od-
lišně. Diskutuje se o síle důvěry ve stát a vyvstává řečnická 
otázka, čí zájem má vlastně stát hájit? Zájem nadnárodních 
korporací nebo svých občanů? V tuto chvíli se o slovo hlásí 
starosta obce Pavel Buzek a připomíná, že s ohledem na 
kauzu „Hyundai“ a závazek státu z roku 2006, že zde ni-
kdy v budoucnu žádná průmyslová zóna nevznikne, bude 
budování důvěry velmi složité, ne-li nemožné.

Právě v momentě, kdy je vidět, že je publikum už po-
měrně rozladěné, přichází poslední dotaz na pana ministra, 
a sice jak vnímá výsledek referenda a zda pro něj předsta-
vuje jistý signál a závazek. Pan Vlček odpovídá, že výsle-
dek referenda vnímá jako jasně vyslaný vzkaz ze strany 
občanů, že jsou otevřeni další diskuzi… 

Opakování je matka moudrosti. Proto v daný moment 
starosta Buzek velmi pohotově připomene, že v referendu 
dalo 88 % voličů vedení obce mandát na vznesení námitek 
proti gigafactory.  

Setkání je u konce. Co dodat? Snad jen to, že tyto 
námluvy se úplně nepovedly a do svatby z rozumu je ještě 
daleko!

 
 Petra Klusková
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Už čtvrtý měsíc má restaurace U Bystroňů v Neradu 
nové provozovatele. Jsou jimi pan Břetislav Heczko 

s manželkou Lenkou. Zkušení restauratéři, kteří už roky 
vedou například petřvaldskou Kotelnu, se počátkem roku 
domluvili s původními majiteli a podnik převzali.

„Ta hospoda se nám líbila. Má výbornou strategic-
kou polohu. Tím, že pan Bystroň už podnik nechtěl dál 
provozovat, přišlo nám škoda, že by místní byli bez 
hospody. Tak jsme si řekli, že to zkusíme,“ vzpomíná na 
pohnutky, které je se ženou vedly k tomu, aby přibrali další 
hospodu. Navíc je přesvědčen, že nabízí dobré pivo i jídlo 
za velmi dobré ceny. 

Podnik má mnohaletou tradici a v Neradu je to prak-
ticky jediné místo, kde se dá nejen posedět, ale také si 
s přáteli oslavit narozeniny, svatbu či se sejít ve více lidech 
při nějaké příležitosti. V sezoně je restaurace U Bystroňů 
cílem hlavně polských cyklistů, kteří si dají pivo nejen tady, 
ale dokonce si jej odvážejí i v PET lahvích.

Návštěvníkům je k dispozici nejen výčep, ale také ven-
kovní posezení a sál pro zhruba 70 lidí. Nový majitel si 
zatím pochvaluje – pivo jde na odbyt, hosté si k nám cestu 
našli. A čím dál víc si zvykají chodit se sem najíst.

„Meníčka frčí čím dál víc. Začínali jsme na dvaceti 
denně, teď už děláme okolo 50 a zájem se stále zvedá,“ 
libuje si Heczko. Jeho žena s pomocnicemi denně připravuje 
tři jídla, dvě obměňují, jedno je celý týden stejné, a k tomu 
polévka. Podtrženo sečteno za 140 korun. 

Vaří se i v pátky a soboty. O víkendech sem lidé chodí 
hlavně na vyhlášená uzená žebra. V létě bude v provozu 
i venkovní gril, v nabídce budou klobásky a další dobroty.

A kromě jídla a pití jsou noví provozovatelé, kteří se 
netají tím, že by do budoucna chtěli podnik odkoupit, 
připraveni nabídnout i kulturu. Jako dlouholetí muzikanti 
mají spoustu kamarádů, kteří si k nim rádi přijedou zahrát 
a potěšit ty, kdo si rádi zazpívají nebo si poslechnou známé 
písničky. 

 (red)

K Bystroňům do Neradu se opět 
chodí na dobré pivo a skvělá žebra

Horké novinky čekají letos v létě na návštěvníky Kali-
šova jezera v Šunychlu. Začátkem dubna začala rea-

lizace projektu, který oblíbené rekreační lokalitě přinese 
tři mola, relaxační odpočinkové plochy a přístupový 
chodník. Stavaři už na břehu vodní plochy budují kot-
vení pro přístupové plavecké molo. Další dvě pak přibu-
dou na hladině. „Mola jsou dalším krokem, jak zvýšit 
atraktivitu lokality, nabídnou komfortnější přístup 
do vody i možnosti pro opalování přímo nad hladinou 

jezera a v omezené 
míře i vodní aktivity,” 
uvedl starosta Bohu-
mína Lumír Macura. 

Investice za 11,3 mi-
lionu korun nabídne 
návštěvníkům kom-
fortnější a atraktivněj-
ší možnosti pro tráve-
ní volného času. Vše 
by mělo být hotovo do 
poloviny července. 

  
(lus)

U Kališova jezera budou nová mola
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Tak jak Ti z očí zářila 
láska a dobrota, tak 

nám budeš chybět do 
konce života. Scházíš 

nám, ale v našich 
srdcích a vzpomínkách 

zůstáváš. 

Dne 15. dubna 2025 jsme si připomně-
li 5. výročí úmrtí pana   

Zdeňka ULLMANNA.  

S láskou vzpomínají manželka s dce-
rou Adélkou, mamka Radka, celá ro-
dina a přátelé.  
— — — — — — — — — — — — — —

Navždy zůstaneš  
v našich srdcích.

Dne 22. dubna 2025 by 
se dožil 75 let náš milo-
vaný tatínek, dědeček  

a pradědeček, pan   

Vladimír STANÍČEK. 

S láskou a úctou vzpomínají manželka 
Helena, syn Zdeněk s rodinou a dcera 
Marta s rodinou.
 — — — — — — — — — — — — — —
Je smutno bez Tebe 
žít, nemá kdo poradit, 
potěšit. Díky za to,  
čím jsi pro nás byl,  
za každý den, který jsi 
pro nás žil.

Dne 22. dubna jsme si připomněli 
čtvrté smutné výročí úmrtí milované-
ho manžela, pana 

Libora BUKOWSKÉHO.

Vzpomíná manželka s rodinou.

S bolestí v srdci ozna-
mujeme všem příbuz-
ným a známým smut-
nou zprávu, že nás 
navždy opustila naše 
milovaná manželka, 

maminka, babička, tchyně, sestra, 
švagrová, teta a kamarádka, paní 

Helena SUŠKOVÁ.

Zemřela ve středu 26. března 2025 ve 
věku 80 let.

S láskou vzpomíná zarmoucená rodi-
na.Dne 17. února 2025 by 

oslavila své 81. naroze-
niny paní  

Dáša ADAMČIKOVÁ  
a 8. dubna jsme si při-

pomněli čtvrté výročí, kdy nás opus-
tila. 

Vzpomínají manžel Emil a synové  
s rodinami. 
— — — — — — — — — — — — — —
To, že čas rány hojí, 
je jen pouhé zdání, 
stále je v srdci bolest 
a tiché vzpomínání.

Dne 16. dubna 2025 
jsme vzpomněli 15. výročí úmrtí naše-
ho drahého bratra, druha a tatínka  

Ing. Pavla FISMOLA. 

S láskou a úctou stále vzpomínají  
sestra Lenka s rodinou a přítelkyně 
Pavla s dětmi Pavlem a Simonou. 
 — — — — — — — — — — — — — —

Jen svíci hořící a hezkou 
kytici Ti na hrob  

můžeme dát, chvíli  
postát a s láskou  

na Tebe vzpomínat.

Dne 9. dubna 2025 jsme si připomněli 
15. výročí od úmrtí pana 

Emila KRAJČYHO.

S úctou a láskou vzpomínají dcera  
Danuše s rodinou a synové Vítězslav 
a Kamil s rodinami.

VZPOMÍNKY

VZPOMÍNKY OZNÁMENÍPODĚKOVÁNÍ

VÝROČÍ
V měsíci březnu oslavili naši spoluob-
čané 92., 91., 85. a 80. narozeniny:  

Marie BABCZYNSKÁ 
Jana KOČVAROVÁ 
Karel ŠAFRÁNEK 

Jaroslav VAVŘÍČEK 
Štěpánka KRYSKOVÁ

Josef JARZĄBEK
Ján MAŠLONKA
Irena ČÍBIKOVÁ

Zdeňka PARCHANSKÁ

Oslavencům gratulujeme a přejeme 
hlavně hodně zdraví, spokojenosti  
a osobní pohody do dalších let.

ROZLOUČILI JSME SE 
Opustili nás naši spoluobčané:

Oldřich PISKOŘ (*1937) 
Edita KONDERLOVÁ (*1935) 

Eliška SIKOROVÁ (*1942)

Všem pozůstalým vyjadřujeme 
upřímnou soustrast.

Děkujeme všem příbuzným, známým 
a sousedům, kteří v březnu doprovo-
dili na poslední cestě mého manžela, 
tatínka, pana 

Oldřicha PISKOŘE z Věřňovic.

Děkujeme za projevy soustrasti  
a květinové dary. Panu faráři z Karvi-
né za důstojné vedení pohřbu.

Manželka Irena, synové Pavel a Ivo  
s rodinami.

Výzva pro dárce krve 
Obec Dolní Lutyně každoročně odměňuje čestné dárce krve formou finanční 
odměny. Podklady pro ocenění jsme získávali od oblastních poboček ČČK. 
Ty již s odvoláním na zvýšenou ochranu osobních údajů přestaly obci tyto 
informace poskytovat. Žádáme proto čestné dárce, kteří v loňském roce 
získali od ČČK ocenění, aby tuto skutečnost doložili dokladem o provede-
ném počtu odběrů na obecní úřad kancelář č. 6, nebo poslali e-mailem na 
kalmarova@dolnilutyne.org v termínu do 13. června 2025. Jedná se o stří-
brné a zlaté medaile prof. MUDr. Jánského, Zlatý kříž 1., 2. a 3. třídy a Medaili Dar 
krve. V případě nejasností volejte p. Kalmárovou na tel. 552 301 296.  (oú)
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Kluci hrají pro radost, říká trenér Čopík
Druhým rokem funguje ve Věřňovicích fotbalový B tým. Z části jej tvoří hráči, kteří se neve-

šli do A mužstva, a „béčko“ tak tvoří dobrou zálohu, jehož hráči dle potřeby nastupují 
za první tým v 1. B třídě. 

„Obvykle to bývá tak, že tým A, aby pomohl svému béčku, mu na zápas půjčí 
nějaké své hráče. Aby béčko vyhrálo. U nás je to ale naopak. Béčko doplňuje 
soupisku A týmu, aby ten uhrál slušný výsledek,“ říká trenér B týmu Tomáš Čopík.

K týmu přišel loni na podzim a zřejmě jako bývalý hráč Věřňovic věděl, jak tým 
poskládat a jakou filozofii hráčům naordinovat. „Přišel jsem v polovině podzimu, 
a změna se hned projevila – začali jsme vyhrávat, porazili jsme týmy ze spodních 
příček,“ říká Čopík. 

Při otázce na ambice mužstva, jehož soupeřem v okresním přeboru je obecní rival – 
tým Dolní Lutyně – Čopík otevřeně říká, že Věřňovičtí by mohli skončit ve středu tabulky. 
Na to, že se tým skládá z hráčů napříč okresem, nejsou výsledky špatné. Možná je to i tím, že 
má v týmu dva hokejisty, vysokoškoláky, kterým skončila sezona. Právě tito dva hráči (Radek Pohl 
a Pavel Makovec) jsou dílky své výborné fyzické kondici schopni odehrát dvě soutěžní utkání za víkend. V sobotu za 
béčko, v neděli za hlavní tým.
 (red)

Fotbalový areál v Horní Lomné se ve dnech 28. až 30. 
března stal místem závěrečné zimní přípravy mlad-

ších žáků. Pod dohledem trenéra Lumíra Grejtáka a asi-
stentů absolvovali hráči jak náročné výběhy do okolní-
ho terénu, tak i nácviky herních situací a práci s míčem.  
Ve volném čase nechybělo opékání klobás. Vyvrchole-
ním bylo nedělní přátelské utkání s vrstevníky TJ Mosty 
u Jablunkova, ve kterém naši hráči zvítězili 6:4.

Po celodenním pohybu chutná strava přišla všem 
vhod. Tímto soustředěním navázali žáci na zimní okres-
ní halové turnaje. Věříme, že nabyté fotbalové doved-
nosti uplatní žáci v mistrovských utkáních.
 Václav Vítkovský, vedoucí mládeže

Žáci TJ Sokol Věřňovice  
na soustředění


